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Egykulcsos lehet az élelmiszerlánc-felügyeleti díj 

2015. október 30. 

 

Amennyiben a parlament elfogadja Lázár János javaslatát, minden boltnak a forgalomtól 

függően azonos kulccsal kell befizetnie az élelmiszerlánc-felügyeleti díjat. 

A jelenlegi, de Brüsszel által felfüggesztett rendszer sávos terhet ró a boltokra. Évi 300 

milliárd forintos bevételig 0,1 százalékos a kulcs, felette hatszázalékos. Ez főként a külföldi 

láncokat, az Auchant, a Tescót és a Spart sújtotta milliárdos nagyságrendben, jól jártak a 

szabályozással a kisebb, hazai hálózatok, ami felvetette a tiltott állami támogatás gyanúját. A 

parlamentnek benyújtott törvényjavaslatban azt írták, hogy a vizsgálat lezárása érdekében 

indokolt a bizottság felvetései alapján változtatni. 

A Lázár János jegyezte módosítás egységesen 0,1 százalékos díjfizetési kötelezettséget 

léptetne életbe, és ezt teljesítenie kellene azoknak az eddig mentesített társaságoknak is, 

amelyek bevétele nem éri el az évi nettó 500 millió forintot. A mikro- és kisvállalkozások 

továbbra is választhatják az átalányfizetést. Az eddig felmentetteknek utólag már 2015-re is 

be kell fizetniük a díjat, ha az új törvény hatályba lép - olvasható a napilapban. 

A Piac&Profit beszámolója szerint a javaslat egyértelműsíti, hogy a felügyeleti díj 

számításánál a megelőző naptári év árbevételét (magánszemélyek esetében bevételét) kell 

alapul venni. A javaslat a kihirdetését követő 31. napon lép hatályba és átmeneti rendelkezést 

tartalmaz a 2015. évben érintett bevallókra. (Korábban kompromisszumos javaslatról is volt 

szó.) 

A tervezet átmeneti rendelkezései szerint, akik a 2015. évi bevallás során a 0 százalékos 

díjmérték alá estek, vagy a javaslat szerinti más módosítás miatt változik bevallási, befizetési 

kötelezettségük. A javaslat a változás miatt – megfelelő átmeneti idővel – biztosítja a 

helyesbítő bevallás lehetőségét. A korábbi 0 százalékos mérték alá eső vállalkozások döntő 

többsége mikro-vállalkozásnak minősül, ezért a tervezet a számukra a törvényben biztosított, 

kapcsolódó nyilvántartás vezetése nélküli, egyszerűsített átalányösszegű felügyeleti díj 

befizetésére ad lehetőséget. 

Amint az a Piac&Profit cikkében olvasható, az ügy háttere, hogy az Európai Bizottság két 

főigazgatósága (Versenypolitikai, illetve Egészségügyi és Élelmiszerbiztonsági 

Főigazgatóság) is vizsgálatot folytat az élelmiszerláncról és hatósági felügyeletéről szóló 

törvény 2015. január 1-jétől hatályos módosítása, azaz a kereskedelmi szektorban a napi 

fogyasztási cikkek értékesítése esetében progresszívan változó, úgynevezett sávos 

élelmiszerlánc-felügyleti díj kapcsán. Mint azt a Piac&Profit korábban megírta, a szakértők 

által különadónak minősített élelmiszerlánc-felügyeleti díj ügyében az Európai Bizottság 

hivatalos, úgynevezett mélyreható vizsgálatot indított és a testület a progresszív kulcsok 

használatát is megtiltotta. 

Forrás: www.elelmiszer.hu 
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FM: növelni kell a magas fehérjetartalmú takarmányok előállítását 

2015. október 30.  

 

A kormány célul tűzte ki, hogy Magyarországon bővüljön a GMO-mentes szójára alapozott 

magas fehérjetartalmú takarmányok előállítása – mondta Feldman Zsolt Ulmban, az Európai 

Unió Duna Régió Stratégia éves fórumán.  

A helyettes államtitkár hangsúlyozta, hogy Magyarországon a genetikailag módosított 

szervezetektől (GMO) mentes szója növekvő termesztése hozzájárulhat a takarmányfehérje 

biztosításához és a szójaalapú termékek iránti erős piaci kereslet kielégítéséhez. 

Feldman Zsolt ismertette, hogy a kormány 2015-től a korábbiakhoz képest mintegy négyszer 

több célzott, termeléshez kötött támogatást nyújt a munkaigényes és piacilag érzékenyebb 

mezőgazdasági ágazatoknak. 2020-ig több mint 80 millió eurót, évi 13,5 millió eurót tud a 

kormány a területalapú támogatásokon felül a szemes és szálas fehérjenövények termeléséhez 

biztosítani – jelezte. 

Az FM közleménye szerint a tavalyi 40-42 ezer hektáros szója vetésterület az idei évben 72,2 

ezer hektárra nőtt. A támogatásoknak köszönhetően 2020-ig várhatóan 120 ezer hektárra nő 

majd a szójatermő területek nagysága, amit a következő évek öntözésfejlesztési programja és 

a növekvő piaci kereslet tovább növelhet. 

Feldman Zsolt emlékeztetett arra, hogy az idén született meg a genetikailag módosított 

szervezetek köztermesztésének tagállami tiltásáról szóló uniós jogszabály-módosítás. A 

tagállamok végre szuverén módon, szabadon dönthetnek arról, hogy akarnak-e GMO-kat 

termeszteni a területükön vagy sem – mutatott rá, egyben jelezte, hogy Magyarország 

elsőként ültette át ezt az új irányelvet a nemzeti jogrendjébe. 

Felhívta a figyelmet arra is az eseményen, hogy sem Európa, sem Magyarország nem tudja 

saját termelésből kielégíteni a szójára alapozott magas fehérjetartalmú takarmányok iránti 

igényét, ezért átfogó, összefogáson alapuló európai fehérjepolitika szükséges. Magyarország 

2013-ban ennek jegyében csatlakozott az elsők között a Duna Szója Szövetséghez.  

Forrás: www.trademagazin.hu 

 

 

Egyszerűsítene a Közös Agrárpolitikán az Unió 

2015. november 2.  

 

A 28 tagállam érdekei nyomán az uniós agrárpolitika a tervezettnél heterogénebb és 

bonyolultabb lett, de vajon sikerül-e utólag egyszerűsíteni a sok esetben egymásra fedő és 

sokszínű intézkedéseken? 

Röviddel az új Közös Agrárpolitika elfogadását és életbelépését követően Phil Hogan a KAP 

egyszerűsítését tűzte ki célul. A biztos felkérésére a tagállamok az idei év első felében 

tehették meg javaslataikat a kívánt egyszerűsítésekkel kapcsolatban, valamint széleskörű 

társadalmi véleményezés is zajlott a kérdésben. 

Mindezt figyelembe véve az EU várhatóan a közvetlen kifizetések adminisztrációja, a fiatal 

gazdák támogatása és a termeléshez kötött támogatások terén már az ősszel megteszi 

javaslatait, amelyek már az átláthatóbb, egyszerűbb KAP érdekeit szolgálják majd. Az 

egyszerűsítéssel kapcsolatban október 13-án a Régiók Bizottsága is elfogadta álláspontját, 

amely a bürokratikus egyszerűsítésen túl a KAP I. és II. pillérének egymásra fedésének 

megszüntetését, és a helyi, valamint regionális szinten történő rugalmas alkalmazhatóságot is 

elérendő célként fogalmazta meg. 

A mezőgazdasági biztos az ülés keretében úgy nyilatkozott, hogy az Unió Közös 

Agrárpolitikájának végrehajtásáról szóló szabályok technikai módosításai, egyszerűsítései 

már a 2016-os kérelmezési évben alkalmazásra kerülhetnek, de legkésőbb a 2017-es évben. 

http://www.trademagazin.hu/
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Az egyszerűsítés következő lépcsőfoka 2016 tavaszára várható, és elsősorban az új 

környezetvédelmi előírások (pl. zöldítés), valamint a kölcsönös megfeleltetési szabályok 

kiigazítására terjed majd ki. A biztos elmondása szerint az elkövetkező hónapokban több 

egyszerűsítési csomag is napvilágot lát majd az említetteken túl, amelyek az egységes 

piacszabályozás intézkedéseire koncentrálnak, beleértve az állami beavatkozást, a 

magántárolást, a tagállami jóváhagyások és engedélyezések folyamatait, valamint a zöldség és 

gyümölcs ágazat terén tett egyszerűsítéseket. 

Forrás: www.gazdablog.hu 

 

 

Együttműködési megállapodás közép-kelet európai agrár-kutatóintézetek között 

2015. november 5.  

 

Az agrárkutatások összehangolására, közös európai uniós pályázatok benyújtására 

együttműködési megállapodást kötött a Debreceni Egyetem Agrártudományi Központja és 

három határon túli kutatóintézet. 

A dokumentumot a DEATK, a nyitrai Országos Élelmiszeripari és Mezőgazdasági Centrum, 

az Ukrán Nemzeti Agrártudományi Akadémia Kárpátaljai Állami Mezőgazdasági Kísérleti 

Állomása és a Román Mezőgazdasági Kutatóintézet livadai kísérleti állomásának a képviselői 

írták alá. 

Komlósi István, a DEATK főigazgatója az aláírás előtt tartott sajtótájékoztatón elmondta: 

egyetemük karcagi és nyíregyházi kutatóintézeteinek több évtizedes kapcsolata van az érintett 

határon túli kutatóhelyekkel, ez a kutatási együttműködés most kibővül a debreceni 

agrárközpont tangazdaságával. 

A most aláírt megállapodás öt évre biztosít hivatalos keretet az együttműködésre, amelynek 

keretében a kárpátaljai kutatókkal közösen pályázhatnak az Ukrajna előtt megnyitott 

keretprogramokban lévő európai uniós forrásokra - tette hozzá az MTI érdeklődésére. 

A négy ország agrárkutatói elsősorban korszerű talajművelési technológiák kidolgozásában, a 

szaktanácsadás fejlesztésében, általuk kifejlesztett növényfajták közös vizsgálatában 

működnek együtt, de közösen pályáznak intézeteik műszerfejlesztésére, közös publikációk 

megjelenttetésére és közös rendezvények tartására - hangzott el a sajtótájékoztatón. 

Forrás: www.mti.hu 

  

 

A fiatal gazdák több mint 150 ezer hektárra kaptak támogatást az idén 

2015. november 5.  

 

Az idén a fiatal mezőgazdasági termelők mintegy 154 000 ezer hektárra igényeltek 

támogatást, átlagosan 15 hektára – mondta Czerván György. A teljes tagállami támogatási 

keretből a fiatal gazdák mintegy 0,75 százalékkal részesülhetnek, így mintegy 10,1 millió 

euró – több mint 3 milliárd forint – többlettámogatást kapnak – mondta az államtitkár. 

Kiemelte: a kormány számára fontos a fiatal mezőgazdasági termelők támogatása, mert az 

agráriumban dolgozók elöregedése miatt elengedhetetlen a gazdatársadalom utánpótlása. 

Emlékeztetett arra: a fiatal gazdák a hektárankénti 69 ezer forintot kitevő alaptámogatáson és 

az úgynevezett zöldítési komponensen felül 90 hektárig további mintegy hektáronként 20 ezer 

forintos támogatást kapnak a kormány döntése alapján. 

A szaktárca az uniós új támogatási rendszer kialakításakor üdvözölte, hogy a Közös 

Agrárpolitika (KAP) első pilléréből is támogatni lehet a fiatal gazdákat. Így a pályázatos 

vidékfejlesztési forrásokon felül a közvetlen támogatásokból normatív úton is részesedhetnek 

a mezőgazdasági tevékenységet fiatalon kezdők. 

http://www.gazdablog.hu/
http://www.mti.hu/
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Czerván György elmondta: a legtöbb fiatal gazda Szabolcs-Szatmár-Bereg megyéből kapott 

támogatást, ennek köszönhetően a kifizetett források végösszege is ebben a megyében lesz 

várhatóan a legmagasabb. 

A 2007 és 2015 közötti európai uniós költségvetési ciklusban összesen mintegy 91,5 milliárd 

forintos összegben kaptak támogatást a hazai fiatal gazdák a vidékfejlesztési forrásokból – 

tette hozzá az államtitkár.  

Forrás: www.trademagazin.hu 

 

 

Külföldiek is vehetnek állami földeket? 

2015. november 10. 

 

Bár az állami földliciteken nem indulhatnak, megvásárolhatják külföldiek az elárverezett 

állami területeket, ha földművesként nyilvántartásba vetették magukat és helyben lakóként 

élnek elővásárlási jogukkal – írja az agrárszektor.hu. 

A jelenlegi szabályozás mellett nem lehet teljes mértékben kizárni, hogy uniós természetes 

személyek is megvásárolhassák a licitekre bocsátott területeket – közölte az agrárszektor.hu. 

A tavaly óta hatályos földforgalmi törvény csak földművesekre szűkíti a földvásárlásra 

jogosultak körét és e szempontból nem tesz különbséget magyar és tagállami állampolgár 

természetes személyek között. 

Csakhogy a kormány októberi rendeletmódosítása úgy rendelkezik, hogy az állami földek 

árverésein helyben lakó, földművesnek minősülő, magyar állampolgárságú természetes 

személyek vehetnek részt – vagyis a licitekről kizárja a földművesnek minősülő tagállami 

állampolgárokat, amelyek földvásárlását a földforgalmi törvény egyébként engedélyezi. 

Ezért jogi szakértők szerint szinte biztosra vehető, hogy az Alkotmánybíróság a földműves 

tagállami állampolgárok licitálását megtiltó passzust megsemmisíti majd a földalapos 

kormányrendelet-módosításban. 

Az agrárszektor.hu úgy tudja, a kormány máris készül a lehetséges Ab-döntésre, és egy másik 

rendeletének korrekciójával szigorítja az életvitelszerű itt tartózkodás igazolását a földműves 

tagállami állampolgárok számára, hogy tovább nehezítse lehetséges földszerzéseiket az állami 

árveréseken. 

Hiába vannak azonban most is kirekesztve a tagállami földművesek a licitekről, ez sem jelenti 

azt, hogy nem vásárolhatják meg az elárverezett állami területeket – tette hozzá a beszámoló. 

Semmi sem tiltja ugyanis, hogy éljenek úgynevezett elővásárlási jogukkal, amelyre a 

földforgalmi törvény számukra is lehetőséget ad. 

 http://www.agrarszektor.hu/foldpiac/itt_a_hidegzuhany_kulfoldiek_is_megvehetik_az_allami

_foldeket.5412.html 

(forrás: agrarszektor.hu/hvg.hu)  

 

Növelné az agrártárca a hungarikumok támogatását 

2015. november 9.  

 

Az agrártárca a következő években növelni kívánja az évi mintegy 500 millió forintos, a 

hungarikumok támogatására szolgáló keretet – mondta a földművelésügyi miniszter hétfőn 

Budapesten, az első Paprika Market megnyitóján. 

 

Fazekas Sándor a főváros legnagyobb alapterületű hungarikum ajándékáruházának hivatalos 

átadásán elmondta: a most rendelkezésre álló mintegy félmilliárd forintból támogatják például 

a hagyományőrző szervezeteket, illetve finanszírozzák több hungarikum reklám- és 

marketingköltségét. 

http://www.trademagazin.hu/
http://www.agrarszektor.hu/foldpiac/itt_a_hidegzuhany_kulfoldiek_is_megvehetik_az_allami_foldeket.5412.html
http://www.agrarszektor.hu/foldpiac/itt_a_hidegzuhany_kulfoldiek_is_megvehetik_az_allami_foldeket.5412.html
http://www.agrarszektor.hu/foldpiac/itt_a_hidegzuhany_kulfoldiek_is_megvehetik_az_allami_foldeket.5412.html
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Elmondása szerint a keret növelésére azért van szükség, mert a hungarikumok száma 

emelkedik – most 54 van -, és például az élelmiszer jellegű termékeknél szükség lehet az 

ismételt piaci bevezetésre, így például a debreceni páros kolbász esetében. 

A hungarikumok a magyar nép kimagasló teljesítményei, minél szélesebb körű 

megismertetésük fontos a bel- és a külpiacokon is – fűzte hozzá a miniszter. 

Fazekas Sándor az MTI-nek elmondta: a hungarikumok minősítési rendszere alulról építkezik, 

a termékek köre civil kezdeményezésre bővül. Hungarikum ugyanis csak az a magyar 

csúcsteljesítmény lehet, amelyet egy adott magyar közösség magáénak érez és azt gondozza – 

emlékeztetett a miniszter. 

Úgy vélekedett, a hungarikumok száma száz körüli lehet majd, a magyar értéktár azonban 

ennél nagyobb is lehet. 

Lipcsey György, a Magyar Turizmus Zrt. (MT Zrt.) agrármarketing vezérigazgató-helyettese 

szerint a Paprika Market és a hasonló kezdeményezések jól szolgálják, hogy a nagyközönség 

is megismerje a magyar termékek legjavát. 

Az MTI-nek elmondta: az MT Zrt. az idén az Országos Mezőgazdasági és Élelmiszeripari 

Kiállításon és Vásáron (OMÉK) kívül belföldi promócióra mintegy 180 millió forintot, jövőre 

ennek mintegy másfélszeresét költi. 

Rácz Péter, a Paprika Market tulajdonosa az MTI-t arról tájékoztatta, hogy a terveik szerint 

már jövőre megnyitnak egy hasonló ajándékáruházat, a helyszínét egyelőre nem közölte. 

Beszámolt arról, hogy a most átadott üzletben a tesztüzem hét hónapja alatt 18 ezer vásárló 

fordult meg, és 53 ezer terméket vásárolt.  

Forrás: www.tradmagazin.hu 

 

 

Magazin: Tejdelej 

2015. november 10.  

 

A tej most a szokottnál is „delejesebb’: a közelmúlt külső hatásai árát mélyre szorították, így a 

kereskedelem még inkább bevetheti, mint mágnes terméket. Nehéz is ennek az árvezérelt 

piacnak az építése, de a technológiai újdonságok, a csomagolás modernizálása, a speciális 

igények kielégítése, az eltarthatóság növelése vagy éppen a célzott márkaépítés az árakon túl 

is vonzó lehet a fogyasztóknak. 

Nagyot zuhant a nyerstej ára az év eddig eltelt időszakában, ami két okra vezethető vissza. 

Egyfelől az uniós tejkvóták megszűnésére, ami erőteljes kínálati piacot hozott létre, másfelől 

az orosz embargóra, ami egész Európában tovább fokozta a túlkínálatot. Az ársüllyedés a 

legfrissebb, ősz eleji adatok szerint talán elérte a mélypontját, de a felhalmozódott felesleg 

levezetésére, az árak normalizálódására még minden bizonnyal jó ideig várni kell. 

– Összességében elmondható, hogy az élénkülő fogyasztásnak köszönhetően, illetve annak, 

hogy a vasárnapi boltbezárások miatti félelem a forgalom visszaeséstől nem volt 

megalapozott, az eladások bázis felett alakulnak a tejtermék-kategóriákat illetően – foglalja 

össze mindennek kiskereskedelmi lecsapódását Nagy Zoltán, a Lactalis Hungária Kft. key -

account managere. – Ami a kereskedelmi csatornákat illeti, a diszkontok évek óta 

megfigyelhető erősödése egyértelműen folytatódik, míg a többi csatornánál vegyes a kép. 

Nagy Béla, a Kőröstej Kft. marketing és PR vezetője úgy látja, hogy a hazai tejfelesleget 

jellemzően tejben, túróban próbálták levezetni a piaci szereplők, ami természetesen erős 

árnyomásnak tette ki a piacot. A tejpiacon pedig még mindig döntő szerep jut az 

importtermékeknek, természetesen ezek is lefelé hajtják az árat. 

– A túró, tejföl ára rendkívül hektikus – állapítja meg Nagy Béla. – Tömegtermékről van szó, 

a vevők túlnyomórészt az adott pillanatban éppen olcsóbb terméket vásárolják. A márkahűség 

továbbra sem jellemző. A túró nem kifejezetten az innovációról szól, természetesen a 

http://www.tradmagazin.hu/
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kiszerelések, csomagolóanyagok tekintetében vannak változatok, változások, de ezek ritkán 

forradalmiak. 

Innováció tekintetében mindezeken túl az eltarthatóság a központi kérdés a gyártóknál, fűzi 

hozzá Nagy Béla: kutatások folynak ennek meghosszabbítására. 

A Sole-Mizo sokkal több UHT tejet és sajtot értékesít Magyarországon, mint a korábbiakban, 

tudjuk meg Szentesi Sándor kereskedelmi igazgatótól, aki hozzáteszi: 

– Ezen termékek pozícióját kihasználva, a magasabb feldolgozottságú termékeket is 

bevezettük a különböző kereskedelmi hálózatokba. 

A termékfejlesztések során a Sole-Mizo nagy hangsúlyt fektet a speciális igényű, 

egészségtudatos fogyasztói csoportok számára megfelelő termékek készítésére. 

– Erre az igényre alapozva egy egész termékkör kialakítását végezzük – árulja el Szentesi 

Sándor –, és az év utolsó negyedévében lépünk vele piacra. A fogyasztók körében jelentősen 

nőtt azok tábora, akik a laktózmentes tejtermékeket keresik, ezért folyamatosan fejlesztjük a 

Mizo laktózmentes portfóliónkat. Továbbra is sláger a fogyasztók egyre jelentősebb körében 

az Update életmód követése is, ezért a márka tulajdonosával közösen több új terméket 

vezettünk be idén a piacra. 

Az úgynevezett fehértermékek vagy alapvető tejtermékek nehezebben márkázhatóak, mert a 

vevők jelentős része árérzékeny, és mint az köztudott, a márkaépítés nem olcsó, mondja a 

kereskedelmi igazgató. Ennek ellenére a Mizo márka alatt forgalmazott alapvető 

termékeiknek is stabil és folyamatosan növekvő hűséges vevőtábora van, árulja el. A 

vevőkörük folyamatos szélesítésében nagy szerepe van a „Mizo persely” programnak is. 

– A Mizo márkánkkal kapcsolatos marketingtevékenységünk jelentős hányadát képezte már 

idén is a fesztiválokon, eseményeken való megjelenés. Ilyenek voltak például a Sziget és a 

VOLT fesztivál, a PlayKid gyermeknapi rendezvény vagy a 14. Pick Futófesztivál – sorolja 

Szentesi Sándor. – Ezek azért kiemelkedően jó lehetőségek, mert közvetlen 

fogyasztásra/kipróbálásra tudjuk ösztönözni a potenciális fogyasztókat. Tervezzük továbbá, 

hogy a termékeink mind szélesebb körben történő megismertetése céljából a közeljövőben 

sokkal hatékonyabban fogjuk használni az internetet. 

– Megfigyelhető, hogy a fogyasztók egyre tudatosabbá válnak mind a termékek 

csomagolására nézve, mind pedig a származás, termékösszetevők tekintetében – hangsúlyozza 

Strasser-Kátai Bernadett, a Real Nature Kft. ügyvezető igazgatója: 

– Kényelmi fehértúró-termékeinket rögös és krémes kategóriában is egyre gyakrabban 

választják a fogyasztók csatornától függetlenül – mond egy idevágó példát. – Több éves 

edukációs munkánk a krémestúró-kategóriában ma már a fogyasztók gyakoribb választásában 

is megmutatkozik, hiszen krémes túróink konyhai előkészítése lényegesen egyszerűbb. Mivel 

nem száraz termékről van szó, nem szükséges hozzá még tejföl hozzáadása, homogénebb 

krémet kap a háziasszony akár sütemények töltéséhez, egyszerű reggeli krémek készítéséhez 

vagy akár a finom túrógombóchoz is. Könnyebb, és ami lényeges, krémes túróinkból 

összességében olcsóbb és időtakarékosabb az ételek készítése. 

Bizonyított a piacon az annak idején szinte úttörőnek számító dobozos kiszerelés is, teszi 

hozzá. Egyre többen választják ezt a csomagolást, hiszen nem áll fenn a veszélye a termék 

szennyeződésének, szivárgásának, és a hűtőben is helytakarékosabban helyezhető el nemcsak 

a kiskereskedelmi egységeknél, hanem az otthoni hűtőben is (amely ünnepnapok közeledtével 

egyre lényegesebb kérdés a háziasszonyok számára). 

A Lactalis Hungária Kft. a Parmalat márka további erősítését tűzte ki célul maga elé, a brand 

hazai tradícióira építve, magyar alapanyagból és helyi gyártással. 

– A kilencvenes évektől kezdve, amikor a nemzetközileg elismert Parmalat először lépett a 

magyar piacra, a márka mindig arra törekedett, hogy új termékekkel gazdagítsa a tejtermékek 

világát. Ennek a tradíciónak a folytatásaként a Parmalat most is egy széles választékot kínál, 

minőségi és finom tejtermékekkel, amelyeket Magyarországon gyártanak – mondja Nagy 
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Zoltán. – A Parmalat Színtiszta tejek Magyarországon egyedülálló módon, kíméletes 

mikroszűrési technológiával készülnek, megőrizve a tej minden erényét és jó tulajdonságát. 

Ennek lényege, hogy a tej romlásáért felelős baktériumokat nem csupán megölik, mint a többi 

technológiai eljárás során, hanem el is távolítják a tejből, ami így ízletesebb, frissebb és 

tisztább lesz. 

A közeljövőben a Lactalis intenzív kommunikációt tervez a Parmalat márka újra-bevezetésére 

vonatkozóan. Ezt széles körű ATL és BTL eszközökkel fogják támogatni, aminek elsődleges 

célja, hogy a fogyasztók fejében megerősítsék a márka ismertségét. 

Bővebben: www.trademagazin.hu 

 

Hosszú szünet után emelkedtek a mezőgazdasági felvásárlási árak 

2015. november 11. 

 

Szeptemberben a mezőgazdasági termelői árak 1,2 százalékkal haladták meg az egy évvel 

korábbiakat és ezzel több, mint két éve, 2013 júniusa óta először emelkedtek éves 

összehasonlításban. A növekedést a növényi termékek árának 8,5 százalékos emelkedése 

okozta, miközben az élő állatok és állati termékek ára továbbra is csökkent, 9,1 százalékkal - 

jelentette szerdán a Központi Statisztikai Hivatal. 

Minden kiemelt növényi termékcsoport ára emelkedett: a legkisebb mértékben (0,7 százalék) 

a burgonya, a legnagyobb mértékben (22,8 százalék) a gyümölcsök drágultak. A gabonafélék 

ára 2,1 százalékkal lett magasabb. 

Az élő állatok termelőiár-szintje 5,4, az állati termékeké 17 százalékkal lett alacsonyabb. 

A tej felvásárlási ára tavaly februártól csökkent, de szeptemberben növekedett. Míg 

augusztusban 76 forint volt a literenkénti ár, szeptemberben már 79 forint - közölte a KSH. 

Az év első kilenc hónapjában a mezőgazdasági termelői árak 4,7 százalékkal csökkentek az 

előző év azonos időszakához viszonyítva, ezen belül a növényi termékek ára 1,8, az élő 

állatok és állati termékek ára 9,2 százalékkal. 

 Forrás: www.mti.hu 

  

 

Készen állnak a bankok a földművesek hiteligényeinek kiszolgálására 

2015. november 12.  

 

Teljes mértékben felkészült a földművesek hiteligényeinek kiszolgálására a hitelt nyújtó 

Magyar Fejlesztési Bank és a hitelt közvetítő Budapest Bank - mondta a Miniszterelnökség 

nemzeti pénzügyi szolgáltatásokért és postaügyekért felelős államtitkára. 

Németh Lászlóné közölte: az MFB-NHP (növekedési hitelprogram) földhitel futamideje 

legfeljebb 20 év. A hitel kamatozása az első tíz évben 1,95 százalék évente. Ezt követően az 

akkor elérhető legmagasabb kamattámogatás mellett jutnak hozzá a hitelhez a földművesek. 

A hitel felvétele igen egyszerű a gazdálkodók számára, mivel egy nyilatkozat kitöltésével 

előzetes hitelkérelem nyújtható be. Így pedig már az árverés előtt elkezdhetik a 

hiteligényléssel kapcsolatos ügyintézést a földművesek - hívta fel a figyelmet az államtitkár. 

Hozzáfűzte: a Budapest Bank fiókjaiban úgynevezett hitelígérvény is kérhető. Ennek 

birtokában a gazdák úgy vehetnek részt a földárveréseken, hogy ismerik saját 

hitelképességüket. 

Akinek van hitelígérvénye, azt nem érheti meglepetés, és a kért kölcsönt - a meghirdetett 150 

milliárd forintos program keretösszegének rendelkezésre állásáig - megkapja, miután 

érvényes és hatályos szerződése lesz a Nemzeti Földalap Kezelő Szervezettel (NFA) a 

megvásárolni kívánt földterületre. Ilyen hitelígérvényt november 5-e óta lehet kérni. Ebből 

eddig 193 darabot adott ki a Budapest Bank több mint 6 milliárd forint értékben. 

http://www.trademagazin.hu/
http://www.mti.hu/
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Hitelt pedig az kaphat, aki a törvényi előírásoknak és a hitelbírálati szempontoknak megfelel. 

Emellett az árverési biztosítékot befizette, továbbá az árverésen személyesen vagy jogi 

képviselő útján részt vett, és az NFA-val adott földterület megvásárlására érvényes és hatályos 

szerződést kötött. 

Ez utóbbi lehet: a legmagasabb vételi ajánlatot tevő; a helyébe lépő következő legmagasabb 

ajánlatot tevő (ha az előző adásvétel meghiúsul); elővásárlási jogával élő árverező (neki is 

meg kell felelnie a már említett négy előfeltételnek). 

„Arra szeretnénk mindenkit ösztönözni, hogy aki az árverésen részt akar venni, és földet akar 

vásárolni az államtól, minél hamarabb fizesse be az árverési biztosítékot" - hangsúlyozta 

Németh Lászlóné. 

Hozzátette: a jövő héten összesen 460 földterületet árvereznek, de eddig csak 15 esetben 

fizették be az árverésen való részvételhez szükséges árverési biztosítékot a Budapest Banknál 

vezetett letéti számlára. „Az árverési biztosíték befizetésére minden esetben legkésőbb az 

árverést megelőző munkanapon 12 óráig kell sort keríteni" - mondta az államtitkár. 

Forrás: www.origo.hu 

 

 

Agrárhitelezést ösztönző csomagon dolgozik a kormány 

2015. november 13.  

 

Az agrárvállalkozásokat hitelekhez segítő ösztönző csomagon dolgozik a kormány az uniós 

pénzügyi előírásoknak megfelelően - mondta Hornung Ágnes, a Nemzetgazdasági 

Minisztérium pénzügyekért felelős államtitkára. 

Az államtitkár a Makro gazda 2016 konferenciát megnyitó előadásában kiemelte: a 

mezőgazdaság teljesítménye és hozzáadott értéke is nőtt az elmúlt években, előkelő helyen 

van az unión belül, bár az időjárás miatt szórt képet mutat. A foglalkoztatás az ágazatban 

2010 és 2015 között 17,5 százalékkal nőtt, ami jelentős eredmény - mondta. 

Jelezte, hogy a foglalkoztatás az adókedvezmények bevezetésével, az idénymunkára 

vonatkozó adminisztratív terhek csökkentésével tovább nőhet. 

Forrás: www.mti.hu 

  

 

Az MVH kulcsszereppel bír a Vidékfejlesztési Program pályázatainak végrehajtásában 

2015. november 15. 

 

A Vidékfejlesztési Program elfogadását követően 2015. október 6-án megjelent a 

Vidékfejlesztési Program 2015. évre szóló éves fejlesztési keretének megállapításáról szóló 

1721/2015. (X. 6.) Korm. határozat, amely alapján 2015. december végéig 32 VP felhívás 

kerül kihirdetésre. A tervek szerint szorosan ezt követően további, közel 40 felhívás jelenik 

meg 2016-ban. 

A Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési hivatal a VP végrehajtási folyamatában a támogatási 

kérelmek kezelését az Irányító Hatóság által kijelölt Közbenső Szervezetként, a kifizetési 

kérelmek kezelését és a pénzügyi folyamatokat Kifizető Ügynökségként végzi. Ennél fogva 

kiemelten fontos feladatának tekinti a forráskihelyezés és kifizetések felgyorsítására irányuló 

célok teljesülését, és maradéktalanul meg kíván felelni az ezzel összefüggő elvárásoknak. 

A felhívások elkészítése, valamint a végrehajtáshoz kapcsolódó feltételrendszer megteremtése 

az Irányító Hatóság feladata, felelőssége. Az MVH állandó tagokkal részt vesz a 

Miniszterelnökség Agrár-vidékfejlesztési Programokért felelős Helyettes Államtitkársága 

által működtetett pályázati előkészítő munkacsoportok (PEMCS) munkájában, melyek 

feladata az adott intézkedés keretében az éves fejlesztési terv alapján meghirdetetésre kerülő 

http://www.origo.hu/
http://www.mti.hu/
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felhívások előkészítése. Az MVH a korábbi programozási időszakok végrehajtásában szerzett 

szakmai tapasztalatokat felhasználva segíti az Irányító Hatóságot a VP végrehajtásához 

elengedhetetlenül szükséges, több intézkedést érintő horizontális kérdések megoldásában és a 

technikai háttér biztosításában (kérelembenyújtás informatikai felülete, adatkapcsolat, 

ügyintézés informatikai háttere). 

Az MVH mellett ugyanakkor kiemelt jelentőséggel bír a Miniszterelnökség Agrár-

vidékfejlesztési Programokért felelős Helyettes Államtitkárság Irányítóság Hatóságának 

szerepe a VP végrehajtásában, amelynek hatáskörébe tartozik a program irányítási- és 

kontroll- rendszerének kialakítása. 

Forrás: www.kormany.hu 

 

 

Több mint 3 milliárd forint többlettámogatást kapnak a fiatal gazdák 

2015. november 12.  

 

2015-ben a fiatal mezőgazdasági termelők közel előreláthatóan 10,1 millió euró, azaz több 

mint 3 milliárd forint plusztámogatást kapnak a közvetlen agrártámogatások rendszerében a 

területalapú támogatásokon felül – mondta Feldman Zsolt.  

Összesen 10.182 fiatal mezőgazdasági termelő igényelte a fiatal gazda többlettámogatást, 

amely a közvetlen támogatások rendszerének részeként a területalapú támogatást egészíti ki 

számukra, ösztönözve őket a mezőgazdasági termelésben való megmaradásra. A helyettes 

államtitkár örömtelinek nevezte, hogy az előzetes becslésekhez képest többen igényeltek 

forrást a rendelkezésre álló keretből. 

A támogatási kérelmet benyújtó fiatal gazdák mintegy 154 000 ezer hektárra igényeltek 

támogatást, a beérkezett adatok alapján az átlagos üzemméret 15 hektárt tesz ki az ő 

esetükben. Várhatóan a jövő év elején elindulhat e többlettámogatás kifizetése az arra 

jogosultak számára – jelezte a helyettes államtitkár. 

Feldman Zsolt hangsúlyozta, hogy 2015-ben összesen 63 milliárd forint termeléshez kötött 

támogatásban részesülnek a munkaigényes ágazatok , amely a fiatal gazdák számára is 

elérhető. 

Az agrárgazdaságért felelős helyettes államtitkár kiemelte: a termeléshez kötött támogatások 

feltételeit rögzítő jogszabályokon sikerült még a mostani támogatási időszakon belül olyan 

technikai jellegű módosításokat végrehajtani, amelyek azt teszik lehetővé, hogy minél több 

gazdálkodó elől háruljanak el az akadályok a támogatásokhoz való hozzáférés során. Ilyen 

volt például, hogy azok az állattartók, akik nem rendelkeznek SAPS támogatásra jogosult 

területtel, is igényelhetnek termeléshez kötött támogatást. Egy másik példát említve a 

helyettes államtitkár hozzátette, hogy az egyes területeken ősszel bekövetkezett heves 

esőzések miatt megcsúszott betakarítás miatt november 15-ig meghosszabbította a szemes 

fehérjetakarmány-növények tárolására, illetve értékesítésére vonatkozó, támogatás 

lehívásának feltételét jelentő dokumentumok másolatainak leadási határidejét. 

Feldman Zsolt elmondta: a termeléshez kötött közvetlen támogatások formában húshasznú 

anyatehén, hízott bika, tejhasznú tehén és anyajuh egyedek, továbbá rizs, cukorrépa, zöldség-

gyümölcs-, valamint fehérjenövények támogatására nyílik mód. 

Forrás: www.kormany.hu 

 

 

 

 

 

 

http://www.kormany.hu/
http://www.kormany.hu/
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Mintegy 600 millió forintból fejlesztett a dabasi Lakto Kft. 

2015. november 10. 

 

Ötszáznyolvannyolc millió forint összköltségű fejlesztést hajtott végre a Lakto Kft. dabasi 

tejtermelő tehenészeti telepe, a beruházást kedden adta át Fazekas Sándor miniszter.  

Az Európai Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Alap (EMVA) állattartó telepek korszerűsítése 

projekt keretében gép- és eszközbeszerzések, valamint építési beruházás valósult meg. A 

beruházáshoz a vállalkozás 235 millió forint támogatásban részesült a Darányi Ignác Terv 

forrásaiból. 

Az ünnepélyes átadáson Fazekas Sándor földművelésügyi miniszter rámutatott: a Lakto Kft. 

Európa egyik legeredményesebb tejgazdasága, s a mostani beruházás jelzi, hogy van jövő a 

magyar mezőgazdaság előtt, és vannak olyan vállalkozások vidéken, amelyek képesek 

fejleszteni. 

Fazekas Sándor a tejpiaci támogatásokról szólva elmondta: az átmeneti nemzeti támogatás 

részeként a tejhasznú tehéntartás támogatására előlegként 9,3 milliárd forintot fizettek ki 

mintegy 7 ezer termelő részére. Megjegyezte azt is, hogy a tejhasznú tehéntartás támogatására 

2015-ben új uniós jogcím indult, 21 milliárd forintos éves kerettel, ami közel 2900 állattartó 

számára nyújt segítséget. Hozzátette: 2015-ben a tejágazati támogatás 54 milliárd forint, ami 

nem tartalmazza a közvetlen támogatásokat. 

Forrás: www.mti.hu 

 

 

Megkezdődött az állami földek elárverezése 

2015. november 16.  

 

Az árverések nyilvánosak, s a kiíró, vagyis a Nemzeti Földalapkezelő Szervezet, a fővárosi és 

megyei kormányhivatalok, illetve a járási (a főváros esetében kerületi) hivatal 

közreműködésével zajlanak le - írta a Magyar Nemzet. 

Kikiáltási ár alatt egyetlen földterület sem találhat új gazdára, az árverési biztosíték a 

kikiáltási ár tíz százaléka.  

Győr-Moson-Sopron megyében a Mezort-csoporthoz tartozó Lajta-Hanság Zrt. által bérelt 

állami földterületeket árverezik el. A legkisebb termőterület kikiáltási ára 12,4 millió, a 

legnagyobbé 129,3 millió forint. 

A Heves megyei földekre pályázók hétfőn hét kisebb-nagyobb területre licitálhatnak. Ezeket 

egy társaság és két magánszemély bérli jelenleg az államtól. Szabolcs-Szatmár-Bereg 

megyében hat földterületet kísérelnek meg elárverezni. Az NFA árverési hirdetményének 

tanúsága szerint ezek mindegyikét magánszemélyek bérlik. A budapesti földek árverését 

Érden tartják. Két árverési csoportban összesen 12 termőföld-terület találhat itt új gazdákra. 

Ezeket jelenleg egy magánszemély és három társaság műveli - írta a lap. 

A korábbi bejelentés szerint a Földet a gazdáknak program keretében összesen több mint 350 

ezer hektárnyi állami tulajdonú szántó, rét, legelő kerül kalapács alá - a próbaárveréseket az 

elmúlt napokban a legtöbb helyen már megtartották. A liciten azok a magánszemélyek 

vehetnek részt, akik szerepelnek a hazai földművesek névjegyzékében, s lakóhelyük, 

üzemközpontjuk az adott településen vagy annak húsz kilométeres körzetében van. 

A Magyar Idők érdeklődésére több kormányhivatal közölte, már megtartották a próbaárverést. 

Az árverés első napján, november 16-án a főváros, Heves, Vas, Szabolcs-Szatmár-Bereg és 

Győr-Moson-Sopron megye kijelölt állami földterületeit árusítják. A nógrádi licit 17-én, a 

Pest megyei pedig november 23-án kezdődik. A vevő csak olyan magánszemély lehet, akit 

korábban idehaza földművesként regisztráltak, és lakóhelye, illetve üzemközpontja a föld 

fekvése szerinti településen vagy annak húsz kilométeres körzetében található. A 

http://www.mti.hu/
http://mno.hu/mezogazdasag/indul-a-licit-az-allami-foldekert-1314153
http://magyaridok.hu/gazdasag/probaarvereseket-tartottak-kormanyhivatalokban-147943/
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vevőjelölteknek előzetesen minderről be kell szerezniük a tanúsítványt, s igazolniuk kell azt 

is, hogy gazdaságuk területe a most megvásárolandó földdel együtt sem lesz nagyobb 

háromszáz hektárnál. A kikiáltási ár - általában - a forgalmi érték tíz százalékkal növelt 

összege. Ennek tíz százalékát a földárverés előtt be kell fizetniük a jelentkezőknek - derül ki a 

lapból. 

Forrás: www.napi.hu, Magyar Nemzet, Magyar Idők 

 

 

Érdemben egyszerűsödhet a Közös Agrárpolitikát érintő jogszabályok rendszere 

2015. november 17.  

 

Jelentősen csökkenhetnek a Közös Agrárpolitikát érintő jogszabályok, amelyek elsősorban az 

ellenőrzések rendszerét, a termeléshez kötött támogatásokat, a piaci intézkedéseket, valamint 

a zöldítést érintik majd – mondta Czerván György a Mezőgazdasági és Halászati Tanács 

ülését követően Brüsszelben. 

Az agrárgazdaságért felelős államtitkár emlékeztetett, hogy a gazdáknak a legtöbb nehézséget 

a zöldítésre vonatkozó új rendelkezések végrehajtásával kapcsolatos problémák okozzák. Sok 

esetben logikátlannak tűnik az uniós szabályozás, így például nehezen indokolható, hogy 

ugyanazon vegetáció miért éppen 20 méter szélességig tekinthető ökológiai jelentőségűnek, és 

afelett miért nem. 

Czerván György hozzátette: ezen a példán kívül számos más esetben is igény lenne a 

szabályok egyszerűsítésére, nemcsak a közvetlen kifizetések, hanem az egységes közös 

piacszervezés és a vidékfejlesztés esetében is. 

Phil Hogan mezőgazdaságért és vidékfejlesztésért felelős biztos kiemelte, hogy a következő 

hónapokban újabb egyszerűsítési javaslatokat tesz majd, a vonatkozó uniós jogszabályok 

száma jelentősen csökkenhet. Magyarország az ülésen arra az álláspontra helyezkedett, hogy a 

jogszabály-változtatásoknak valódi egyszerűsítést, könnyítést kell jelenteniük, mind a 

gazdáknak, mind az állami adminisztrációnak. 

Az ülésen Phil Hogan biztos ismertette az egyes termékpályák aktuális piaci helyzetét, 

különös tekintettel a tej- és sertéságazatra. Aláhúzta, hogy a piaci zavarok enyhítésére 

nemrégiben elfogadott, 500 millió euró összértékű uniós csomag csak később fogja pozitív 

hatásait kifejteni. 

Czerván György több kollégájával egyetértve üdvözölte a Bizottság eddig erőfeszítéseit, 

azonban hangsúlyozta, hogy további intézkedések szükségesek a piaci egyensúly 

megteremtése érdekében. A sertés magántárolási támogatás javaslatát a Bizottság december 2-

án szavazásra bocsátja. Magyarországgal együtt számos tagállam támogatta Belgium kérését, 

hogy a Bizottság aktív intézkedésekkel segítse azon sertéstermékek oroszországi exportjának 

újraindulását, melyek importját kizárólag állategészségügyi okokból függesztette fel az orosz 

fél. A Bizottság ígéretet tett arra, hogy mind technikai, mind politikai szinten igyekszik 

megoldást találni a problémára, e célból magas szintű kapcsolatfelvételt tervez az orosz féllel. 

Forrás: www.elelmiszer.hu 

 

A kereskedelemben mindenkinek kell élelmiszer-biztonsági felügyeleti díjat fizetnie 

2015. november 17.  

 

Megszűnik az élelmiszer-biztonsági felügyeleti díj 0 százalékos sávja, így a jövőben – uniós 

panaszok miatt – azt a kereskedelemben mindenkinek fizetnie kell. 

Az Országgyűlés kedden 152 igen szavazattal, 28 nem ellenében, 6 tartózkodás mellett 

fogadta el az élelmiszerláncról és hatósági felügyeletéről szóló törvény módosítását, amelynek 

értelmében megszűnik a díjfizetés sávos rendszere, vagyis a jövőben az árbevétel 0,1 

http://www.napi.hu/
http://www.elelmiszer.hu/
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százalékának megfelelő összeget kell fizetni a nettó 500 millió forintos árbevételt el nem érő, 

a törvény hatálya alá tartozó üzleteknek is. 

A felügyeleti díj számításánál a megelőző év árbevételét kell alapul venni. Ugyanakkor a 

kiskereskedelmi mikro- és kisvállalkozásokra is vonatkozik a húszezer, illetve hétszázezer 

forint átalányválasztás lehetősége. 

A változtatásra azért van szükség, mert az Európai Bizottság Versenypolitikai, valamint az 

Egészségügyi és Élelmiszerbiztonsági Főigazgatósága egyaránt vizsgálni kezdte a törvény 

idén január 1-jén életbe lépett változtatását, amely a kereskedelmi szektorban a napi 

fogyasztási cikkek értékesítése érdekében sávos felügyeleti díjat vezetett be. 

A módosítás a kihirdetés után egy hónappal lép hatályba, és az idei évre átmeneti 

rendelkezésekkel biztosítja az idei bevallások módosítását. 

Forrás: www.trademagazin.hu 

 

 

Vasárnapi boltzár: zöld utat adtak egy kérdésnek 

2015. november 13.  

 

Hitelesítette a vasárnapi boltzárral kapcsolatos népszavazási kérdés aláírásgyűjtő ívét pénteki 

ülésén a Nemzeti Választási Bizottság. Simonné Gercsényi Gabriella magánszemély kérdése, 

amelyet most az NVB hitelesített, úgy szól: „Egyetért-e Ön azzal, hogy a kiskereskedelmi 

üzletek vasárnap zárva tarthassanak?” 8:2 arányban fogadta el a testület a kérdést. Egyébként 

ez az első olyan népszavazási kérdés a vasárnapi boltzár ügyében, amit jóváhagyott a 

választási bizottság. 

Korábban a Kúria elutasította a vasárnapi boltzár ügyében benyújtott felülvizsgálati 

kérelmeket, amelyek a Nemzeti Választási Bizottság által hozott korábbi, témába vágó 

elutasító döntéseket támadták meg. Ezzel megnyílt az út újabb kezdeményezések benyújtása 

előtt, de egy magánszemély beelőzte az MSZP-t. A szocialisták jogilag aggályosnak tartják a 

Kúria indoklását. 

Forrás: www.origo.hu 

 

 

Visszamenőleg is be kell fizetni az élelmiszerlánc-felügyeleti díjat 
2015. november 23.  

 

Az Országgyűlés november 17-i ülésnapján döntött az élemiszerlánc felügyeleti díj új 

szabályairól. Az OKSZ közleménye. 

Az új rendszer két lényeges pontban változott: 

- a felügyeleti díj mértéke valamennyi fizetésre kötelezett (mezőgazdasági termelő, élelmiszer 

feldolgozó, vendéglátó és kereskedő) esetében 0,1% az árbevétel alapján, így megszűnik a 

hatálybalépést követően a kereskedőkre korábban kiszabott sávos rendszer (kizárólag a 

mezőgazdasági őstermelő nem kötelezettje a díjfizetésnek), - megszűnik egyidejűleg az 

adómentesség, mely az 500 millió forintnál kisebb árbevételű kereskedelmi vállalkozások 

számára jelentett könnyítést. 

A legfontosabb, hogy valamennyi kereskedelmi vállalkozásnak, akikre - méretüktől 

függetlenül - a felfüggesztett sávos rendszer vonatkozott, visszamenőleg 2015-re is ki kell 

fizetnie a felügyeleti díjat a módosított szabályozás alapján. 

A kereskedelmi és vendéglátó mikrovállalkozások, valamint kisvállalkozások választhatnak, 

hogy az egy ezrelék, vagy átalány alapján fizetik a díjat. A mikrovállalkozások esetében 20 

ezer forint, a kisvállalkozások esetében pedig 700 ezer forint az éves átalány. Az ötszáz millió 

forintos adómentes sáv a mikrovállalkozásokat érintheti (akiknél egyidejűleg a 

http://www.trademagazin.hu/
http://www.origo.hu/
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foglalkoztatotti létszám 10 főnél kevesebb és az éves nettó árbevétel legfeljebb 2 millió euró, 

azaz - kerekítve - 600 millió forint). 

Az Országgyűlés döntése alapján a törvény a kihirdetését követő 31. napon lép hatályba. Ez, 

ha a törvénymódosítás a november 23-i Magyar Közlönyben megjelenne, éppen december 24-

re esne, más esetben későbbi napokra. A friss törvénymódosítás rendelkezik arról, miképpen 

kell bevallást, vagy helyesbítő bevallást készíteniük a korábbi felfüggesztéssel érintett 

kereskedelmi vállalkozásoknak a 2015-ben esedékes fizetési kötelezettségről. 

A törvény alapján a kereskedelmi vállalkozásoknak legkésőbb december 31-ig kell a 

bevallásaikat megküldeni a Nemzeti Élelmiszerlánc-felügyeleti Hivatalnak, vagy pontosítani a 

korábbit. 

A törvény nem zárja ki, hogy a bevallást előbb elkészítsék a vállalkozások, hiszen az erre 

vonatkozó szabályok a jelenlegi átmenetet kivéve egyébként nem változtak. A felügyeleti díj 

bevallásához ügyfélkapus regisztráció szükséges, így ha valaki ilyennel nem rendelkezik, a 

törvény hatálybalépését követően nem sok ideje marad ezt elintézni. A bevallási nyomtatvány 

a NÉBIH honlapján keresztül tölthető ki. 

Pontosítani nem csak az új, az 500 millió forintnál kisebb árbevételű adózóknak kell, hanem 

azoknak is, akik korábban a sávos rendszer alapján esetleg az egy ezreléktől eltérő, nagyobb 

kulcs szerint bevallást benyújtottak. 

A 2015. évi felügyeleti díjat 2016. január 31-ig meg is kell fizetni, egy összegben, amiből a 

korábbi befizetés levonható. 

A felügyeleti díjat egyébként minden évben május 31-ig kell bevallani az előző év árbevétele 

alapján és két részletben, július 31-ig, valamint a következő évben január 31-ig befizetni. 

Forrás: www.elelmiszer.hu 

 

 

Egységes rendszert szeretne a tejágazat 

2015. november 24.  

 

A tejszektor fejlődése érdekében a K&H Csoport és szakmai partnere, az Agrár Európa Kft. 

az Agrár Klub legutóbbi rendezvényén arra ösztönözte a szakma meghatározó cégeit, hogy 

egy közös, mindenki által elfogadható és alkalmazható struktúrát alakítsanak ki az önköltség-

számítási módszerre. Ezzel a szektor szereplői mérhetővé és összehasonlíthatóvá válnak, a 

szektorátlagok megismerése pedig elősegíti azt is, hogy a vállalatok egymástól tanuljanak, 

illetve meghatározzák saját ágazati helyzetüket. 

– Az ágazat részéről nem először merül fel az igény egy közösen elfogadott és alkalmazott 

tejönköltség-számítási szerkezet kialakítására. Az agrárium fő finanszírozójaként banki 

oldalról mi magunk is régóta azt tapasztaljuk, hogy nehéz összehasonlítani, illetve értékelni az 

ágazat cégeit. Sőt, gyakran a cégek sem tudják elhelyezni magukat az ágazaton belül. Úgy 

gondoltuk ezért, hogy egy egységes struktúra nagyban javítaná a szektor cégeinek 

mérhetőségét, értékelhetőségét, ezzel pedig az egész ágazat átláthatóbb lenne – tájékoztatott 

Tresó István, a K&H Agrárfejlesztési főosztály vezetője.  

Forrás: www.trademagazin.hu 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.elelmiszer.hu/
http://www.trademagazin.hu/
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December 30-ig kell helyesbíteni a felügyeleti díj bevallásokat 

2015. november 27.  

 

2015. december 30-ig helyesbítő bevallást kell tenniük a napi fogyasztási cikket értékesítő 

üzleteknek. A helyesbítő felület várhatóan december második hetétől lesz aktív, a beküldés 

megkönnyítése érdekében – a naptári évtől eltérő üzleti évet alkalmazók kivételével – 

lehetőség lesz a bevallási rendszer által, az eredetileg feltüntetett árbevételi adatok ezrelékes 

díjszabás alapján újrakalkulált díj elfogadására is. A megállapított felügyeleti díjat 2016. 

január 31-ig egy összegben, késedelmi pótlék alkalmazása nélkül kell majd befizetni a 

hivatalnak. 

A helyesbítés azokat az élelmiszerlánc szereplőket érinti, melyek felügyeleti díj 

kötelezettségét – részben vagy teljes egészében – korábban a napi fogyasztási cikk 

értékesítéséből származó előző évi nettó árbevételük függvényében sávos díjszabás alapján 

állapították meg. 

A díj mértéke – a korábbi évekhez hasonlóan – ismét egységesen a díjköteles tevékenységből 

származó, jövedéki adó, illetve népegészségügyi termékadó nélkül számított előző évi 

árbevétel 0,1%-a minden szektorban (pl. a termelésben, az élelmiszer-feldolgozásban vagy a 

vendéglátásban). A helyesbítő felület várhatóan 2015. december második hetétől lesz aktív, a 

NÉBIH a honlapján folyamatosan közzéteszi a módosítással kapcsolatos aktuális 

információkat. A helyesbítés beküldésének megkönnyítése érdekében lehetőség lesz a 

bevallási rendszer által, az eredetileg feltüntetett árbevételi adatok ezrelékes díjszabás alapján 

újrakalkulált díj elfogadására is. Kivételt képeznek ez alól a naptári évtől eltérő üzleti évet 

alkalmazó termelők, vállalkozások stb.: esetükben a helyesbítő bevallás során a díjszámítás 

alapja a 2014-es naptári év. 

A helyesbítést követően megállapított felügyeleti díjat 2016. január 31-ig egy összegben, 

késedelmi pótlék alkalmazása nélkül kell megfizetni a NÉBIH 10032000-00289782-

30006016 célszámlájára. A korábban beadott 2015. évi bevallás alapján befizetett felügyeleti 

díj összege természetesen beszámítható a helyesbítés során megállapított díjba. 

A bevallással kapcsolatos kérdésekben a NÉBIH Felügyeleti-díj Ügyfélszolgálata a 06-1/336-

9024-es telefonszámon, vagy a felugyeletidij@nebih.gov.hu elektronikus levélcímen áll az 

ügyfelek rendelkezésére. 

Forrás: www.elelmiszer.hu 

 

 

Budapest, 2015. december 8. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A piaci hírek adott hónapon belüli esetleges változásainak pontosabb követhetősége 

érdekében a sajtócikkek megjelenési sorrendben kerülnek feltüntetésre. 

mailto:felugyeletidij@nebih.gov.hu
http://www.elelmiszer.hu/

